
Motion från Mälarhöjdens IK till Förbundsårsmötet 2025 
 
Säkra fler deltagare i Friidrotts-SM 
 
Bakgrund 
Antalet deltagare i Friidrotts-SM är i vissa gren lite väl tunna. Det finns förstås fler skäl till det. 

● Klubbarna sätter upp kvalgränser för sina aktiva som gör att flera aktiva som vill vara med inte 
får åka. 

● Det kostar en hel del att delta på SM. Där är kanske inte anmälningsavgiften det betungande 
utan resa, boende och uppehälle under tävlingsdagarna. 

● SM arrangeras ibland på orter som har få hotellrum vilket gör att flera klubbar och aktiva får 
bo längre bort med stora pendlingsavstånd att arenan. 

● I vissa grenar är det över huvud taget färre aktiva vilket också kan avspegla sig i 
anmälningssiffrorna. 

● Det förekommer också att flera anmälda inte kommer till start och att omgångar ställs in. 
 
Som motionärer anser vi att det är viktigt med fylliga startfält i Friidrotts-SM. I sprintgrenarna planeras 
det oftast för försök, semifinal och final i tidsprogrammet grundat på antalet anmälda. Ibland är det 
bara någon enstaka tävlande som ska slås ut i försöken och inte så sällan kan en hel omgång ställas 
in för att flera inte kommer till start. 
 
Det här gör att det till och från blir rätt stora luckor i tidsprogrammet, till förtret för publiken som går 
miste om en tävlingsomgång som de har betalt inträde för att se. Även den sändande tv-kanalen får 
luckor i livesändningen som är svåra att fylla med vettigt innehåll då man ofta planerar sändningens 
innehåll utifrån det officiella tidsprogrammet. 
 
Vi anser också att det bör vara fulla omgångar i ett mästerskap. SM ska vara en höjdpunkt både för 
publik och aktiva. 
 
Men hur får man fler deltagare till SM? 
 
Förslag 
Det här med kostnader för klubbar, antalet hotellrum på tävlingsorten kan vi knappast göra något åt. 
Men vi tror att det går bra att höja temperaturen vad gäller de aktivas vilja att vara med och 
klubbarnas vilja att skicka sina kvalificerade aktiva om man gör på samma sätt som man gjorde på 
EM och ibland även gör på VM. Där man har en preliminary round där de som har sämst 
årsbästa/personliga rekord eller ligger längst ner på rankingen får kvalificera sig till ett antal platser i 
semifinal. De åtta bästa anmälda (till exempel) eller fler är direktkvalade till semifinal. Det här skulle 
göra det möjligt för dem som inte är så bra att få springa två lopp om de kvalar från den första 
omgången.  
 
Vi yrkar därför att Svenska Friidrottsförbundet 

● genomför en undersökning bland aktiva och klubbar om deltagandet på SM där ett förslag 
skulle vara införandet av en preliminary round. 

● vid ett positivt svar kring detta i undersökningen tillsätter en arbetsgrupp som utvärderar 
fördelar och nackdelar, samt utformar ett förslag på hur detta ska kunna genomföras. 


